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Zápisnica 
z 18. zasadnutia Rady Justičnej akadémie dňa 24. novembra 2022 so začiatkom  

o 10,00 hod. v Justičnej akadémii Slovenskej republiky v Pezinku 
 
 
Prítomní členovia Rady:  
JUDr. Jana Bajánková, predsedníčka rady 
JUDr. Roman Greguš, člen rady 
JUDr. Jaroslav Chlebovič, člen rady 
JUDr. Vladimír Javorský, PhD., člen rady 
JUDr. Jozef Kandera, člen rady  
prof. JUDr. PhDr. Miroslav Slašťan, PhD., člen rady 
JUDr. Peter Štrpka, PhD., člen rady 
JUDr. Boris Tóth, člen rady 
doc. JUDr. Lucia Žitňanská, PhD., členka rady 
 
 
Ďalší prítomní v JA SR podľa zákona č. 548/2003 Z. z. a Rokovacieho poriadku Rady:  
JUDr. Peter Hulla, riaditeľ akadémie 
JUDr. Jozef Szabó, zástupca riaditeľa akadémie 
JUDr. Dagmar Hupková, poverená vedením kancelárie 
 
Ospravedlnený/í: 
JUDr. Martin Bargel, podpredseda rady 
 
 
 
Navrhnutý program: 
 

1. Otvorenie 

2. Návrh na schválenie Študijného plánu na rok 2023 

3. Vyhodnotenie jesenného termínu odbornej justičnej skúšky v roku 2022 

4. Návrh na schválenie termínov odbornej justičnej skúšky pre rok 2023 

5. Rôzne 

Informácia riaditeľa o záverečnej fáze projektu „Rozvoj systému špecializovaného 

vzdelávania sudcov a justičných zamestnancov“ v rámci operačného programu „Efektívna 

verejná správa“ 

Informácia riaditeľa o príprave Memoranda o spolupráci medzi Justičnou akadémiou 

a Medzinárodnou protikorupčnou akadémiou so sídlom v Laxenburgu, Rakúska republika 

Informácia o zahraničných aktivitách JA SR v II. polroku 2022 

6. Záver 
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1. Otvorenie 
Predsedníčka rady JA SR privítala prítomných členov rady JA SR, riaditeľa akadémie, ako aj 
zástupcu riaditeľa akadémie, osobitne privítala Dr. Greguša ako staronového člena rady JA SR 
a nového člena rady JA SR Dr. Štrpku. Zo zasadnutia sa z dôvodu práceneschopnosti 
ospravedlnil podpredseda rady Dr. Bargel. Skonštatovala, že 18. zasadnutia rady JA SR sa 
zúčastňuje deväť členov rady, teda rada JA SR je uznášania schopná.  
Predsedníčka rady JA SR informovala o predloženom programe 18. zasadnutia rady JA SR a 
vyzvala prítomných na jeho prípadné doplnenie. Vzhľadom na to, že neboli vznesené žiadne 
doplňujúce návrhy, predsedníčka rady JA SR dala o návrhu programu 18. zasadnutia rady JA 
SR hlasovať.  
Hlasovanie: 
ZA: 9 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 0 
Uznesenie č. 172: Rada schválila program 18. zasadnutia rady JA SR. 
 
Predsedníčka rady JA SR navrhla za overovateľa zápisnice z 18. zasadnutia rady JA SR JUDr. 
Borisa Tótha, ktorý s uvedeným návrhom prejavil súhlas. 
Hlasovanie:  
ZA: 8 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 1 
Uznesenie č. 173: Rada zvolila JUDr. Borisa Tótha za overovateľa zápisnice z 18. zasadnutia 
rady JA SR. 
 
2. Návrh na schválenie Študijného plánu na rok 2023 
Predsedníčka rady JA SR uviedla, že úvodným a najdôležitejším bodom programu je schválenie 
študijného plánu na ďalší kalendárny rok, keďže bol materiál všetkým členom zaslaný vopred 
na preštudovanie a neboli k nemu zaslané žiadne pripomienky, požiadala riaditeľa akadémie, 
aby o predmetnom návrhu stručne informoval prítomných členov rady. 
Riaditeľ akadémie uviedol, že návrh študijného plánu pre rok 2023 bol spracovaný zástupcami 
katedier verejného a súkromného práva. Študijný plán pre rok 2023 pozostáva z piatich 
samostatných častí a je v ňom zahrnutých celkom 176 vzdelávacích aktivít. Všetky navrhnuté 
vzdelávacie podujatia, ich tematické zameranie, lektorské obsadenie a termíny boli vopred 
prekonzultované aj s navrhovanými lektormi. V študijnom pláne sú zaradené vzdelávacie 
podujatia, ktoré budú realizované z rozpočtových prostriedkov akadémie, ale budú tiež 
realizované v rámci udržateľnosti v tom čase už ukončeného projektu z OP EVS, pričom 
primárne ide o podujatia jazykového vzdelávania, ale aj ďalšie špecializované typy 
vzdelávacích aktivít. Súčasne sú v rámci plánu navrhované aj podujatia vyplývajúce z členstva 
JA SR v EJTN. Oproti zaslanému návrhu boli zapracované len dve zmeny, ktoré sa týkali 
doplnenia podujatí, ktoré požiadal na osobnom stretnutí minister spravodlivosti.  
Predsedníčka rady JA SR uviedla, že s podpredsedom rady JA SR sa zúčastnili na pracovnom 
stretnutí k príprave študijného plánu, pričom z uvedeného stretnutia vzišlo viacero zásadných 
pripomienok, ktoré boli zohľadnené a v predloženom návrhu sú riadne zapracované.  
Vzhľadom na rozsiahlosť predloženého materiálu sa prítomní na úvod diskusie k obsahu 
študijného plánu zhodli na spôsobe jeho pripomienkovania a to tak, aby sa prešli jednotlivé 
návrhy postupne po jednotlivých stranách materiálu.  
V rámci diskusie boli vznesené viaceré pripomienky, ktoré boli zapracované do návrhu priamo 
na zasadnutí rady JA SR.  
Z diskusie následne vzišiel návrh, aby sa v priebehu budúceho roka doplnil študijný plán o 
osobitné vzdelávacie podujatia pre tých sudcov, ktorí pri zmene súdnej mapy zmenia agendu, 
ktorú budú vykonávať. Okrem toho, sa prítomní zhodli na ďalších operatívnych doplneniach 
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počas budúceho roka, najmä na doplneniach podujatí, ktoré sú zamerané na nácvik zručností 
pri práci sudcu na jednotlivých úsekoch na súdoch. Do plánu bude po finalizácii lektorského 
zastúpenia a termínu podujatia zaradená aj aktivita týkajúca sa etiky sudcov, realizovaná 
v spolupráci s holandským veľvyslanectvom a holandskou justičnou školou.  
Po ukončení diskusie dala predsedníčka rady JA SR o upravenom návrhu Študijného plánu pre 
rok 2023 hlasovať. 
Hlasovanie: 
ZA: 9 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 0 
Uznesenie č. 174: Rada schválila Študijný plán na rok 2023. 
 
3. Vyhodnotenie jesenného termínu odbornej justičnej skúšky v roku 2022 
Predsedníčka rady JA SR odovzdala slovo riaditeľovi JA SR, aby podal stručné informácie 
k vyhodnoteniu jesenného termínu odbornej justičnej skúšky.  
Riaditeľ akadémie sa poďakoval predsedníčke rady JA SR za slovo a informoval prítomných o 
výsledkoch jesenného termínu odbornej justičnej skúšky.  
Na písomnej časti odbornej justičnej skúšky konanej v dňoch 13.10.2022–14.10.2022 sa 
zúčastnilo 51 účastníkov (45 VSÚ, 3 AS NS SR, 1 AS NSS SR a 1 PČP). Na písomnej časti odbornej 
justičnej skúšky sa z dôvodu práceneschopnosti alebo z iných dôvodov (rodinných alebo 
osobných) nezúčastnilo 8 vyšších súdnych úradníkov. Z celkového počtu 46 účastníkov v teste 
neprospelo 19 účastníkov (17 VSÚ, 2 AS), prospelo 23 účastníkov (21 VSÚ, 1 AS, 1 PČP) a 4 
účastníci prospeli s vyznamenaním (3 VSÚ, 1 AS). Trestné rozhodnutie vypracovávalo 32 
účastníkov, pričom 5 VSÚ neprospeli, 20 účastníkov prospelo (17 VSÚ, 2 AS, 1 PČP) a 7 
účastníkov prospelo s vyznamenaním (6 VSÚ, 1 AS NS SR). Z 35 účastníkov, ktorí vypracovávali 
netrestné rozhodnutie, prospelo 31 účastníkov (28 VSÚ, 2 AS NS SR, 1 PČP) a 4 účastníci 
prospeli s vyznamenaním (3 VSÚ, 1 AS NS SR). Celkom na písomnej časti OJS neprospelo 19 
účastníkov (17 VSÚ, 2 AS NS SR), t.j. 37,25 %, z toho 16 účastníkov neprospelo v odbornom 
teste (14 VSÚ, 2 AS NS SR), 3 VSÚ neprospeli v odbornom teste a vo vypracovaní trestného 
rozhodnutia. Z dôvodu zmeškania lehoty boli stupňom neprospel hodnotené aj 3 vyššie súdne 
úradníčky. Tieto nie sú zaradené do skôr uvedenej štatistiky, nakoľko sa na skúške z uvedeného 
dôvodu nezúčastnili. 
Ústnej časti odbornej justičnej skúšky sa dňa 19. októbra 2022 zúčastnilo 22 účastníkov, z toho: 
19 vyšších súdnych úradníkov a 3 právni čakatelia prokuratúry. Z dôvodu práceneschopnosti 
sa ústnej časti nezúčastnili 3 účastníci a 1 účastníčka sa ústnej časti nezúčastnila z osobných 
dôvodov. Z celkového počtu 22 účastníkov, ktorí vykonali ústnu časť odbornej justičnej skúšky, 
prospeli s vyznamenaním 2 vyšší súdni úradníci, 14 účastníkov prospelo (z toho 11 vyšších 
súdnych úradníkov a 3 právni čakatelia prokuratúry) a 6 vyšší súdni úradníci neprospeli. 
Ústnej časti odbornej justičnej skúšky sa dňa 20. októbra 2022 zúčastnilo 20 účastníkov, z toho: 
18 vyšších súdnych úradníkov, 1 asistent sudcu NS SR a 1 asistentka sudcu NSS SR. Z dôvodu 
práceneschopnosti sa ústnej časti nezúčastnili 5 účastníci. Z celkového počtu 19 účastníkov, 
ktorí vykonali ústnu časť odbornej justičnej skúšky, 4 účastníci prospeli s vyznamenaním (z 
toho 2 vyšší súdni úradníci, 1 asistent sudcu NS SR a 1 asistentka sudcu NSS SR), prospelo 12 
vyšších súdnych úradníkov a 3 vyšší súdni úradníci neprospeli. 
V jesennom termíne odbornej justičnej skúšky konanej v dňoch 19. októbra 2022 a 20. októbra 
2022 ústnu časť vykonalo celkom 41 účastníkov. Z uvedeného počtu prospeli s vyznamenaním 
6 účastníci (z toho 4 vyšší súdni úradníci, 1 asistent sudcu NS SR a 1 asistentka sudcu NSS SR), 
t. j. 14,63 %, 26 účastníkov prospelo (z toho 23 vyšších súdnych úradníkov a 3 právni čakatelia 
prokuratúry), t. j. 63,41 %, a 9 vyšší súdni úradníci neprospeli, t. j. 21,96 %. 
Predsedníčka rady JA SR na úvod diskusie uviedla, že jej skúsenosť členky skúšobnej komisie 
nasvedčuje zlepšovaniu uchádzačov o justičnú skúšku, a to pravdepodobne aj z dôvodu 
miernej zmeny kritérií na vykonanie skúšky, pričom naďalej sa potvrdzuje vysoká úspešnosť 
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právnych čakateľov prokuratúry a menšia úspešnosť uchádzačov o justičnú skúšku z rezortu 
justície. 
Doc. Žitňanská potvrdila podľa vlastnej skúsenosti, že kritériá na vykonanie skúšky sú 
nastavené dobre a už nemôžu byť na nižšej úrovni, než sú teraz. Uviedla, že právni čakatelia 
prokuratúry sú síce pamäťovo veľmi zdatní, avšak z jej pohľadu im výrazne chýba logické a 
analytické myslenie a ako pedagóg nevníma automaticky za lepšie, ak niekto odcituje zákon. 
A keďže v komisii majú jednotliví skúšajúci iný spôsob skúšania, nevidí preto čísla úspešnosti 
ako rozhodujúce kritérium, a samotný rozdiel medzi čakateľmi a vyššími súdnymi úradníkmi 
nevidí ako priepastný. Podľa jej názoru je potrebné celkovú nespokojnosť s pripravenosťou 
účastníkov skúšky hľadať inde, vzhľadom na to, že ide o celoeurópsky trend poklesu 
schopnosti absolventov právnických fakúlt právnicky myslieť.  
Dr. Greguš uviedol svoj názor prezentovaný na viacerých predchádzajúcich zasadnutiach rady 
JA SR, že vidí najväčší problém v príprave vyššieho súdneho úradníka a v jej rozdielnosti 
v porovnaní s prípravou právnych čakateľov prokuratúry. Za vhodné naďalej považuje 
priebežné preskúšanie vyššieho súdneho úradníka počas jeho praxe na súde, a to ešte pred 
vykonaním justičnej skúšky. 
Dr. Tóth poukázal na to, že účel vyššieho súdneho úradníka spočíva v niečom inom, a príprava 
na skúšku naozaj nemá spočívať len v memorovaní právnych predpisov. Podľa jeho názoru sa 
zabudlo diferencovať medzi záujmom vyšších súdnych úradníkov v budúcnosti vykonávať 
sudcovské povolanie, preto je potrebné pracovať najmä s tými, ktorí sa sudcami stať chcú, 
a nie s tými, ktorí nemajú záujem sudcovské povolanie vykonávať. Ako predseda súdu vidí 
viacero na seba nadväzujúcich a navzájom prepojených problémov, ktoré majú vplyv nielen 
na prácu vyšších súdnych úradníkov, ale predovšetkým na celkový chod súdov po prechode 
vyšších súdnych úradníkov do funkcie sudcu.  
Prof. Slašťan uviedol, že aj podľa jeho názoru nebolo zámerom zákonodarcu zo všetkých 
vyšších súdnych úradníkov urobiť sudcov, ale vyberať najlepších z najlepších. Rovnako 
nepovažuje čísla v uvedenej štatistike za dôvod na paniku a celkovo úspešnosť na skúške za zlý 
výsledok. Skonštatoval, že v súčasnosti nie je pozícia sudcu taká atraktívna a lukratívna pre 30 
ročných právnikov ako kedysi.  
Predsedníčka rady JA SR ku konštatovaniu prof. Slašťana doplnila, že atraktivita a lukratívnosť 
sudcovského povolania chýba aj pri funkčne starších sudcoch a deklarovala to na príklade 
nezáujmu o voľné miesto sudcu trestnoprávneho kolégia Najvyššieho súdu, ktorý v tomto 
roku vyhlásil viacero výberových konaní, ale ich už nerealizoval z dôvodu absencie záujmu 
o spomínanú funkciu.  
Dr. Štrpka potvrdil podobné skúsenosti aj z advokátskej komory. Aktuálne sa v advokátskej 
komore zvažuje zavedenie nejakého funkčného spôsobu pribežného hodnotenia 
advokátskeho koncipienta. V komore sú tiež úvahy napríklad aj o pripustení právneho 
predpisu pri ústnej skúške z dôvodu zmeny formátu skúšania, čím by sa malo upustiť od 
memorovania a plynule by sa malo prejsť skôr k dialógu skúšaného s komisiou. Rovnako 
považuje za potrebné, aby súčasťou skúšania bolo aj posudzovanie schopnosti analytického 
myslenia, schopnosti logicky spájať jednotlivé informácie z rôznych odvetví práva a skúšanie 
viesť diskusnou formou, nie zisťovaním rozsahu namemorovaných informácií. Podľa jeho 
názoru je potrebné sa zaoberať týmto nielen v súvislosti s advokátskou či justičnou skúškou, 
ale v širšom rozsahu pri všetkých typoch právnických profesijných skúšok.  
Prítomní sa na záver diskusie zhodli, že považujú za vhodné a aj potrebné zorganizovať 
spoločný okrúhly stôl v rámci celého spektra právnických profesií, kde by sa predmetné 
problémy riešili komplexne.  
Rada zobrala uvedené informácie na vedomie. 
 
4. Návrh na schválenie termínov odbornej justičnej skúšky pre rok 2023 
Predsedníčka rady JA SR uviedla, že v súvislosti s prípravou študijného plánu je potrebné 
schváliť termíny odborných justičných skúšok pre rok 2023. Na rokovanie rady JA SR boli 
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predložené zo strany kancelárie akadémie návrhy jarného a jesenného termínu odbornej 
justičnej skúšky. Písomná časť jarného termínu odbornej justičnej skúšky by sa uskutočnila 
v termíne 23.05.2023 (utorok) – 25.05.2023 (štvrtok) a následne by sa uskutočnila ústna časť 
v termíne 06.06.2023 (utorok) – 08.06.2023 (štvrtok). Písomná časť jesenného termínu 
odbornej justičnej skúšky by sa uskutočnila v termíne 03.10.2023 (utorok) – 05.10.2023 
(štvrtok) a následne by sa uskutočnila ústna časť v termíne 17.10.2023 (utorok) – 19.10.2023 
(štvrtok). Vzhľadom na ustanovenie čl. 5 ods. 1 Skúšobného poriadku sú termíny navrhované 
tak, aby ústna časť skúšky bola realizovaná s odstupom dvoch týždňov od skončenia písomnej 
časti skúšky. Súčasne navrhované termíny zohľadňujú plynutie lehôt tých účastníkov, ktorí 
majú absolvovať opravné alebo ďalšie opravné skúšky a to tak, aby nedošlo k prepadnutiu ich 
lehoty, resp. aby títo mohli vykonať skúšku v čo najskoršom termíne. Pri obidvoch termínoch 
sa tiež navrhujú tri dni písomnej časti skúšky z dôvodu technických a organizačných možností 
akadémie pri plne elektronickom testovaní, prihliadajúc na oznámené predpokladané počty 
účastníkov OJS.  
V rámci diskusie sa prítomní zhodli na prispôsobení jednotlivých termínov justičných skúšok 
tak, aby justičné skúšky predchádzali hromadnému výberovému konaniu a nie naopak.  
Zo strany predsedníčky rady JA SR, ako aj riaditeľa akadémie bolo potvrdené, že žiadosti 
o zohľadnenie termínu skúšok pri vyhlasovaní hromadného výberového konania boli zasielané 
na Súdnu radu, a to s argumentom, že Súdna rada nie je viazaná žiadnymi osobitnými lehotami 
pri vyhlasovaní výberového konania, ale akadémia musí zákonom stanovené lehoty dodržať.  
Vzhľadom na to, že k navrhovanému termínu neboli zo strany členov rady JA SR vznesené 
žiadne pripomienky, dala predsedníčka rady JA SR o uvedenom návrhu hlasovať. 
Hlasovanie: 
ZA: 9 
PROTI: 0 
ZDRŽAL SA: 0 
Uznesenie č. 175: Rada schvaľuje termíny odbornej justičnej skúšky pre rok 2023 
nasledovne: jarný termín odbornej justičnej skúšky: 23.05.2023 (utorok) - 25.05.2023 
(štvrtok) písomná časť, 06.06.2023 (utorok) – 08.06.2023 (štvrtok) ústna časť a jesenný 
termín odbornej justičnej skúšky: 03.10.2023 (utorok) – 05.10.2023 (štvrtok) písomná časť, 
17.10.2023 (utorok) – 19.10.2023 (štvrtok) - ústna časť. 
 
Kancelária akadémie zabezpečí písomné oboznámenie všetkých členov skúšobných komisií 
s termínmi OJS v roku 2022 a súčasne zabezpečí zaslanie informácie aj oprávneným subjektom 
na predkladanie návrhov (generálny prokurátor Slovenskej republiky a minister spravodlivosti 
Slovenskej republiky), ako aj ďalším subjektom (Súdna rada Slovenskej republiky, Ústavný súd 
Slovenskej republiky), a to najneskôr do konca nasledujúceho týždňa.  
 
5. Rôzne 
Informácia riaditeľa o záverečnej fáze projektu „Rozvoj systému špecializovaného 
vzdelávania sudcov a justičných zamestnancov“ v rámci operačného programu „Efektívna 
verejná správa“ 
Riaditeľ akadémie prítomných informoval, že realizácia projektu „Rozvoj systému 
špecializovaného vzdelávania sudcov a justičných zamestnancov“ je aktuálne v záverečnej – 
ukončovacej fáze. Príprava a realizácia aktivít projektu, ako sú podujatia v rámci 
špecializovaného vzdelávania (celoživotné, prípravné, odborné jazykové a vzdelávanie formou 
zahraničných stáží), ale aj tvorba a dopĺňanie Mediatéky, ktorá slúži ako elektronická knižnica 
vzdelávacích materiálov pre potreby cieľových skupín, boli dokončené v zmysle opisu 
projektu. Celkovo je zámer naplnený nad rámec očakávaných počtov vzdelávacích aktivít, ako 
aj počtu účastníkov na nich, jednotlivo sú však niektoré počty nižšie, čo však nemá vplyv na 
celkové hodnotenie naplnenia projektového zámeru. Kvôli pandémii COVID-19 bolo nutné 
priebežne prispôsobovať prípravu a realizáciu podujatí meniacim sa záväzným proti 
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pandemickým opatreniam, v dôsledku čoho nebolo možné zrealizovať viaceré podujatia tak, 
ako sa pôvodne plánovalo. Napriek uvedenému je celkové percentuálne naplnenie zámeru 
projektu vyššie, ako bol pôvodný plán. Trvanie projektu je v súlade so Zmluvou o poskytnutí 
nenávratného finančného príspevku plánované do 30.11.2022. Aktuálne prebieha finančné a 
administratívne ukončovanie projektu. Celková správa o implementácii projektu bude 
predložená rade JA SR na ďalšom jej zasadnutí. 
Rada zobrala uvedené informácie na vedomie. 
 
Informácia riaditeľa o príprave Memoranda o spolupráci medzi Justičnou akadémiou 
a Medzinárodnou protikorupčnou akadémiou so sídlom v Laxenburgu, Rakúsko  
Riaditeľ akadémie informoval, že počas prípravy a organizovania päťdňovej skupinovej stáže 
v Rakúskej republike v rámci projektu začala spolupráca s Medzinárodnou protikorupčnou 
akadémiou v Laxenbergu (IACA). Hlavným poslaním protikorupčnej akadémie je poskytovať 
a uľahčovať protikorupčné vzdelávanie a školenie pre profesionálov a odborníkov zo všetkých 
sektorov. Vzdelávacie podujatia IACA sa zameriavajú na špecifické potreby jednotlivých 
organizácií v oblasti boja proti korupcii a dodržiavania predpisov, ako sú ministerstvá, národné 
protikorupčné orgány, kontrolné inštitúcie, súkromné a štátne spoločnosti. Vzhľadom na 
prejavený záujem o nadviazanie a rozšírenie spolupráce s Justičnou akadémiou Slovenskej 
republiky zo strany IACA sa uskutočnilo v sídle akadémie v Pezinku dňa 13.09.2022 pracovné 
stretnutie riaditeľa akadémie s dekanom protikorupčnej akadémie. Cieľom spoločného 
stretnutia bolo prerokovanie možností vzájomnej spolupráce v oblasti justičného vzdelávania 
a podpísanie memoranda, ktoré by stanovilo rámec možností vzájomnej spolupráce. Po 
vzájomnej dohode bolo spracované finálne znenie memoranda, ktoré stanovilo účel a rozsah 
pôsobnosti, formy spolupráce a obsahovalo aj ďalšie ustanovenia, týkajúce sa jeho 
vykonávania. V súčasnosti sa zmluvný dokument pripravuje na podpis. Po podpísaní bude 
memorandum v zmysle Štatútu Justičnej akadémie SR, jeho článku IV. ods. 2, predložené na 
jeho schválenie radou.  
Rada zobrala uvedené informácie na vedomie. 

 
Informácia riaditeľa o zahraničných aktivitách JA SR v II. polroku 2022 
Riaditeľ akadémie informoval o zahraničných aktivitách JA SR v II. polroku 2022. V rámci 
spolupráce s Európskou justičnou vzdelávacou sieťou sa uskutočnil v Slovenskej republike 
Výmenný program pre justičné autority (sudcov a prokurátorov). Výmenný program sa 
uskutočnil v termíne 2.10.2022 – 14.10.2022. Cieľom výmenného programu bolo predstaviť 
justičný systém v Slovenskej republike. Celkovo pricestovalo 15 sudcov a prokurátorov z krajín 
Európskej únie (Taliansko, Švédsko, Nemecko, Francúzsko, Španielsko, Rumunsko, 
Chorvátsko, Poľsko, a Bulharsko). Program, ktorý pripravila Justičná akadémia SR, mal dve 
časti. Prvá časť programu bola pripravená a zorganizovaná na východnom Slovensku, kde 
účastníci navštívili Ústavný súd SR, Krajský súd v Košiciach, Okresný súd v Michalovciach 
a Okresný súd v Trebišove, Úrad hraničnej a cudzineckej polície vo Vyšnom Nemeckom, 
Okresné riaditeľstvo Policajného zboru v Trebišove a Krajskú prokuratúru v Košiciach. Druhá 
časť programu bola pripravená a organizovaná v Bratislave a v Pezinku. Zahraniční účastníci 
navštívili Súdnu radu SR, absolvovali stretnutia s vedením akadémie, zúčastnili sa na 
pojednávaní na Špecializovanom trestnom súde a mali možnosť diskutovať aj so špeciálnym 
prokurátorom o činnosti Úradu špeciálnej prokuratúry. Na záver 2-týždňového pobytu sa 
uskutočnilo v rámci pripraveného programu pracovné stretnutie v Ústave na výkon trestu 
a odňatia slobody v Bratislave.  
V mesiacoch november a december 2022 sa uskutočňuje výmenný program AIAKOS 2022, 
ktorý je organizovaný v dvoch týždňoch, a to v termíne od 14.11.2022 – 18.11.2022 
a v termíne 28.11.2022 – 2.12.2022. Do programu sú okrem zahraničných účastníkov zapojení 
aj národní účastníci (5 zahraničných účastníkov + 5 národných účastníkov), ktorí sa následne 
zúčastnia pobytu v zahraničí. Účastníci majú počas uvedených termínov v jednom týždni 
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možnosť oboznámiť sa so systémom práce a kompetenciami Najvyššieho súdu SR a 
Najvyššieho správneho súdu SR. Počas týždňa výmenného pobytu sú oboznámení so 
štruktúrou a činnosťou okresného súdu, majú možnosť zúčastniť sa na vybraných 
pojednávaniach a diskutovať s predsedajúcim sudcom o špecifikách vedenia pojednávania 
v konkrétnej agende. Súčasťou programu je aj ich prijatie v akadémii, na ktorom sa účastníci 
oboznámia s činnosťou akadémie, ako aj s podmienkami, ktoré musí splniť záujemca o výkon 
sudcovského povolania. Účastníci tiež musia absolvovať aj jednodenný on-line seminár, ktorý 
organizuje Európska justičná vzdelávacia sieť. 
Rada zobrala uvedené informácie na vedomie. 
 
Na záver tohto bodu programu riaditeľ akadémie doplnil a informoval prítomných členov rady 
JA SR aj o zabezpečení hybridnej techniky na vzdelávanie pre obidve prevádzky akadémie do 
konca tohto kalendárneho roka. Táto technika by mala zlepšiť kvalitu vzdelávania a podporiť 
aj závery Európskej komisie v stratégii celoeurópskeho vzdelávania v rezorte justície a 
prokuratúry.  
 
Riaditeľ akadémie tiež informoval, že po dvoch rokoch nemožnosti využívania prevádzky 
akadémie v Omšení, predovšetkým z pandemických dôvodov, ale aj z dôvodov plnenia úloh 
subjektu hospodárskej mobilizácie, bolo koncom októbra opätovne spustené vzdelávanie v jej 
priestoroch. Okrem vlastných vzdelávacích aktivít je zariadenie v súčasnosti využívané aj na 
iné rezortné aktivity, a to z dôvodu trvajúcej obsadenosti Inštitútu vzdelávania MS SR, ktorý 
naďalej plní úlohy ako subjekt hospodárskej mobilizácie. 

 
6. Záver 
Na záver zasadnutia sa predsedníčka rady JA SR poďakovala prítomným za účasť na 18. 
zasadnutí rady JA SR a oznámila, že ďalšie 19. zasadnutie rady sa uskutoční až v nasledujúcom 
roku, a to dňa 9. februára 2023 so začiatkom o 10,00 hod. v Justičnej akadémii Slovenskej 
republiky v Pezinku. 
 
Predsedníčka rady JA SR poďakovala členom rady za spoluprácu počas celého roka, za návrhy, 
pripomienky a postrehy, ktoré počas celého roka prezentovali na zasadnutiach aj mimo nich. 
Osobitne sa poďakovala výkonnej zložke, predovšetkým riaditeľovi akadémie, ako aj 
zástupcovi akadémie, že aj za ťažkých podmienok dokázala akadémia za ich vedenia zabezpečiť 
výučbu v takom rozsahu a takej kvalite, aby s tým bola cieľová skupina spokojná. Popriala 
prítomným pokojné prežitie vianočných sviatkov a zaželala im veľa nových síl a elánu 
spolupodieľať sa na činnosti akadémie aj v budúcom roku. 
 
 
V Pezinku dňa 24. novembra 2022 
 
 
Zapísala: Mgr. Dominika Zavadová, PhD. 
 
 
Overil: JUDr. Boris Tóth 
 
 
Schválila: JUDr. Jana Bajánková 


